
Skolebestyrelsesmøde nr. 2   

Tirsdag den d. 3. september 

Kl. 18.00 – 20.00  

Personalerummet på Søndermarksskolen 

Medlemmer: 
Forældrerepræsentanter: Nicklas Ackey, Louise Walbom, Anne Bøgh, Stine Andersen, Rikke 
Blangshøj og Anja Frimand. 

Medarbejderrepræsentanter: Anette Sorth-Olsen og Line Hammer Thorsen  

Elevrepræsentanter: Elevrådet ønsker ikke repræsentation i skolebestyrelsen 
  
Ledelsesrepræsentanter: Line Aviaja Jørgensen, Marie Anker og Lars Kromann Myhre 
 
Afbud: Anette, Stine og Rikke 

Dagsorden  Tidsplan Referat 

1.   Godkendelse: Dagsorden Beslutning 18:00-18:05 Dagsorden er godkendt 

2.  Nyt fra elevrådet 

Lars orienterer fra elevrådet 

Orientering 18:05-18:10 Elevrådet har mødtes første gang. 

Der blev valgt repræsentanter til 

Bornholms Fælles Elevråd, men 

ingen havde lyst til at repræsentere 

elevrådet i skolebestyrelsen. 

Noget af det første elevrådet gerne 

vil arbejde på, er trøjer klasserne kan 

have på til stævner og træf. 

Derudover blev der taget billede af 

elevrådet og vi gik en tur rundt på 

skolen for at se, hvad de tidligere 

elevråd har været med til og for at få 

ideer til det nye elevråd.  

3.  Ind- og udmeldelser 

Der gives en status på ind- og 

udmeldelser ifm. opstarten af det 

nye skoleår 

Orientering 18:10-18:25 Lars orienterede om tilgang og 

afgang af elever ifm. det nye skoleår.  

Der er gået 64 børn ud af skolen og 

kommet 62 børn til, så vi pt. er 413 

børn i alt.   

 



4.  Brug af digitale devices 
 
Styrelsen for Undervisning og 
Kvalitet udgav i februar 2024 
”Skærmbrug i grundskolen - 
Anbefalinger om begrænsning af 
digital distraktion og balanceret 
brug af skærme”. Mange af 
anbefalingerne er i tråde med 
kommunens IT-strategi for 
skoleområdet.  
Anbefalinger om skærmbrug 
It-strategi på skoleområdet  

På baggrund af disse tages hul 
på en drøftelse af brug af digitale 
devises på skolen. 

Debat 18:25-19:00 Kan man tydeliggøre nogle 

principper i skolebestyrelsen, så det 

bliver tydeligt, at iPad’en skal 

benyttes til didaktiske og 

læringsmæssige formål. 

På flere årgange afprøves det lige nu, 

at alle iPads er låst inde, og bliver 

kun låst ud til læringsmæssige 

formål. iPad’en er således ikke med 

hjemme på de årgange. 

Det opleves dog, at der er noget 

uheldigt ved, at nettet er frit 

tilgængeligt for alle børn, store som 

små. 

Den politiske beslutning har ind til nu 

været, at iPad’en er en en til en 

device, som skal med hjem, og som 

er bindeleddet mellem skole og 

hjem. 

Måske vil det være nødvendigt, at 

der er forskellige regler for 

skærmbrug hos de små og de store 

elever, som ind i mellem vil skulle 

lave opgaver derhjemme. 

Mange af overbygningsklasserne har 

deres computere låst inde, når de 

ikke skal bruges. Dog er det altid 

muligt, at de store elever får 

computeren med hjem. 

Der er et forslag om, iPad’en ikke 

skal med hjem. 

I forhold til mobiltelefoner er de i 

udgangspunktet låst inde. 

5.  Trafikale forhold omkring skolen 

For nogle år siden blev der på 

Debat 19.00 – 19.20 Kan man åbne op til området bag 

faggangen igen, så forældre har 

mulighed for at parkere? Kan man 

https://www.uvm.dk/aktuelt/nyheder/uvm/2024/feb/240205anbefalinger-om-skaermbrug-klar-til-grundskoler-og-fritidstilbud
https://www.brk.dk/Borger/Familie-boern-unge/Skoler/Dokumenter%20It%20og%20medier/It-strategi%20p%c3%a5%20skoleomr%c3%a5det%20godkendt%20politisk.pdf


skolebestyrelsens initiativ lavet 

trafikale ændringer omkring skolen. 

Nu er vi i gang med et nyt skoleår. I 

den forbindelse, samt på 

foranledning af et 

forældrespørgsmål til bestyrelsen, 

gøres status.  

åbne op bag svømmehallen, så der 

er passage fra p-pladserne bag 

hallen? 

Området bag faggangen blev 

oprindelig lukket af, så det kan 

benyttes af børnene i firkvarterene. 

Ofte er der mange farlige 

forhindringer på Smedegårdsvej som 

eksempelvis trailere og parkerede 

biler. 

Hvis man benytter den store p-plads 

bag svømmehallen, er det en 

påstand, at der er p-pladser nok. 

Kunne man forestille sig, at 

Smedegårdsvej kan være ensrettet, 

hvis man kan fjerne bummen i den 

anden ende af Smedegårdsvej, for på 

den måde gøre cykelvejen sikrere? 

Et andet forslag er, at man i udvalgte 

tidsrum kun må svinge til højre, når 

man skal fra Smedegårdsvej ud på 

Åkirkebyvej. 

Den sikre cykelvej er lige nu at cykle 

hen til det sted på Åkirkebyvej, hvor 

skolepatruljen står. 

Eventuelt mulighed for elektrisk 

farttavle og mulighed for nedsat 

hastighed. 

Problematikken med de trafikale 

forhold omkring skolen kan nævnes 

for Vejmyndigheden. 

6.  Budgetopfølgning ultimo august 

Der gives en status på skolens 

økonomi pr. 31.8 

Orientering 19:20-19:35 Opfølgningen indeholder mindre 

afvigelser fra budgettet, hvilket ikke 

ændrer ved, at der for 2024 

forventes et budget i balance. 



7.  Det sker på skolen 

Orientering fra 

medarbejderrepræsentanterne 

 19:35-19:45 5. klasse har været på hyttetur på 

Christiansø med to overnatninger i 

Kongens Have. Samme klasse er i 

gang med et projekt, der hedder 

”Brug bolden”, et samarbejde med 

DBU Bornholm og Lego. 

Fredag den 6/9 deltager hele skolen i 

FN’s internationale læsedag. 

0 årgang er kommet rigtig godt fra 

start. De har både været på 

naturgrunden og har fået bøger. 

0 årgang har fået et korforløb fra 

september til december, hvor der 

kommer en ekstern ud og synger 

med dem. 

Der er kommet en ny legeplads for 

de små. 

Girltalk kommer og laver et oplæg 

for alle pigerne fra 6. – 9. årgang. 

Der er mandagsmelodier for 

indskolingen mandag morgen i 

indskolingen og weekendviser fredag 

eftermiddag. 

Der er etableret grønt værksted til 

eleverne i indskolingen. 

6. årgang skal deltage i 

skolefodboldturneringen og de skal 

besøge forsvarsmuseet. 

4., 5. og 6. årgang skal lave et 

danseprojekt med en ergoterapeut, 

der er vant til at arbejde med børn, 

og som også er danseinstruktør. 

 



8.  Meddelelser/orientering (B) 

Formand 

Ledelse  

Medarbejdere 

Orientering 19:45-20:00 

 

Skolebestyrelsesformændene er 

inviteret til 4 møder med 

skolechefen hen over det kommende 

skoleår i forhold til den forestående 

skolesammenlægning. 

Der har dags dato været afholdt 

første møde i en arbejdsgruppe, med 

tillidsvalgte og 

ledelsesrepræsentanter fra de to 

skoler sammen med skolechefen og 

en af skolekonsulenterne. 

Vi er nu ved at være fuldtallige i 

personalegruppen efter opsigelserne 

inden sommerferien. 

 

9.  Punkter til kommende møder Beslutning Udarbejdelse af principper for brug 

af digitale devices 

Et princip for SFO’en 

Personalets dag (oktober) 

10.  Eventuelt Orientering Nicklas og Lars har i korte træk 

gennemgået det nye budgetforlig. 

11.  Godkendelse af referat, der 

godkendes løbende i mødet. 

Ved mødets afslutning underskrives 

underskriftsblad. 

Beslutning  

12.  Lukket punkt Orientering  

 


